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linguisticscomputer sience   

natural languge 

computational linguistics  

 natural language

Abstract 

                     Linguistics is a science that connects between linguistic and the science of 

computer, and it is a field that belongs to the fields of artificial intelligence which seek to 

the machine simulation to the natural human language. The programmers work hard to 

clarify the relationship between the shape in the sentence or word , and the meaning that 

holds that shape , and formulate that relation in automatic way . Linguistics has many 

names which are: the technological engineering of the natural language , the science of 

computer language which is one of the new sciences that use computers to deal with it 

automatically and translate it to other languages ,so that it has a great importance in our 

mother language. j 

Keywords : linguistics, computer software, artificial intelligence,  machine, mother 

language. 

Résumé 

               La linguistique est une science qui relie la linguistique et la connaissance de 

l’ordinateur. C’est un domaine qui appartient à l’intelligence artificielle cherchant à 

introduire la langue naturelle humaine à la machine par des programmeurs qui veillent 

à démontrer la relation entre la forme (l’image) et la phrase, et entre le mot et le sens. 

Cette relation serait une image automatique que la linguistique lui a donné différentes 

appellations comme : l’ingénierie d’ordinateur et la technologique pour la langue 

naturelle ; la science du langage de l’ordinateur ; qui, à son tour est une des sciences 

modernes utilisées dans le traitement de la langue automatiquement ainsi que sa 

traduction dans d’autres langues. C’est dans ce sens que l’ordinateur a une grande 

importance pour la langue mère. Mots clés : linguistique – ordinateur – l’intelligence 

artificielle – la machine- langue mère. 

Mots clés : linguistique, ordinateur, d’intelligence artificielle, machine, la langue de 

mère. 


